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SESSIÓ DE CONTROL AL GOVERN AL CONSELL GENERAL CELEBRADA AHIR

La coloració del gasoil centra el
debat entre Bartumeu i Mirapeix
b b
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33 Mirapeix respon a una de les preguntes.

TONY LARA

El socialdemòcrata
acusa l’Executiu
d’induir a fer
declaracions falses

Jordana afirma que
la duana del riu Runer
«és provisional, però
no funciona a precari»

C
omplint l’anunci que va
realitzar fa unes setmanes,
el president del Grup So-
cialdemòcrata, Jaume Bar-

tumeu, va centrar la seva interven-
ció en la sessió de control al Govern
d’ahir en el nou sistema de coloració
del gasoil de calefacció posat en
marxa l ’estiu passat arran de
l’aiguat que va afectar les instal.la-
cions duaneres de Sant Julià. Els ris-
cos derivats del nou sistema va cen-
trar el debat d’ahir a la Casa de la
Vall entre Bartumeu i el ministre de
Finances, Ferran Mirapeix. La duana
també va ser protagonista d’una pre-
gunta adreçada pel socialdemòcrata
Víctor Naudi al ministre d’Ordena-
ment Territorial, Xavier Jordana.

La pregunta inicial de Bartumeu
versava sobre el risc que implica el
nou sistema en què el gasoil desti-
nat a calefacció ja no s’acoloreix a la
duana, sinó que són els mateixos im-
portadors els encarregats d’acolorir-
lo a les seves instal.lacions. Però el
punt àlgid del debat va arribar quan
el pres ident del Grup Socia l -
demòcrata va acusar el Govern d’in-
duir els importadors a fer declara-
cions falses, una conducta legal-
ment tipificada com a delicte. Se-
gons les explicacions que els matei-
xos interessats van fer arribar a Bar-
tumeu, els importadors es veuen ara
obligats a declarar tot el gasoil que
entra al país com a gasoil de locomo-
ció, una declaració que després que-
da anul.lada per una altra un cop el
gasoil ja està acolorit i passa a ser
considerat de calefacció.

Segons Mirapeix, que va negar
que l’Executiu tingués consciència
d’estar conculcant la llei, el sistema
actual respon a una «situació excep-
cional» i busca evitar el frau que su-
posaria declarar gasoil de locomoció
com si fos de calefacció, ja que
aquest segon suporta una càrrega
impositiva més reduïda.

La duana va ser la principal prota-
gonista d’una sessió de control curta
i d’intensitat relativament baixa.
Abans del debat entre Bartumeu i
Mirapeix, Víctor Naudi va inter-
pel.lar Xavier Jordana sobre l’estat
de les instal.lacions duaneres del riu
Runer, molt malmeses després dels
aiguats de l’1 d’agost. Naudi va qua-
lificar les actuals casetes de fusta de
«barracons», extrem que va negar
Jordana, ja que, segons va afirmar,
disposen de tots els equipaments i
permeten prestar els mateixos ser-
veis que ja es donaven a les instal.la-
cions desaparegudes. Jordana va
aprofitar per tornar a insistir en la
conveniència de constituir una co-
missió tècnica hispanoandorrana
per construir una duana juxtaposa-
da com la del Pas de la Casa.

ELS PAGAMENTS, ALTRA VEGADA / La
primera pregunta de la tarda la va
adreçar el socialdemòcrata Jordi
Font a Mirapeix i versava sobre el re-
tard en els pagaments de l’Executiu,
un assumpte ja tractat en una pre-
gunta similar al maig. Font va asse-
gurar que diversos proveïdors del
Govern es queixaven del retard en el
pagament, però Mirapeix va negar
haver rebut cap queixa. H
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RECEPCIÓ PER LA FESTA NACIONAL D’ESPANYA

Bregolat confia que no surtin
«imprevistos» per Ràdio Andorra
b
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ONA MORANTE

33 Els assistents de la recepció, ahir al vespre.

L’ambaixador encoratja
els empresaris a invertir al
mercat asiàtic perquè «es
poden fer molts negocis»

Després de quasi 40 minuts de salu-
tacions de l’ambaixador d’Espanya a
Andorra, Eugeni Bregolat, al ple ab-
solut d’autoritats que van omplir la
sala d’actes de l’Andorra Park Hotel
en la tradicional recepció amb mo-
tiu de la festa nacional d’Espanya, el
diplomàtic català va tornar a posar
sobre la taula temes recurrents en
l’agenda bilateral andorranoespa-

nyola com és el traspàs de l’edifici
Ràdio Andorra.

Així, després de recordar irònica-
ment que a Madrid «las cosas de pa-
lacio van despacio», Bregolat es va
mostrar confiat que es materialitzi
d’una vegada per totes un tema del
qual «han anat sortint dels armaris
coses imprevistes». Igualment, da-
vant de l’experiència, l’ambaixador
espanyol no va voler posar terminis
perquè s’acabi confirmant el traspàs
i es va limitar a afirmar que «espero
que amb una data no llunyana es
pugui arreglar». A més, Bregolat
també va parlar d’una altra qüestió
molt reiterada com és la de la visita
del Rei d’Espanya a Andorra. En

aquest sentit, l’ambaixador va expli-
car que es va intentar lligar aquesta
trobada, però per motius d’agenda
ha estat impossible. Amb tot, Brego-
lat sí que va assenyalar que «hi ha la
ferma voluntat del rei de venir a An-
dorra» tot i que va deixar clar que en
cas que es pugui produir la visita
serà «després de les eleccions».

Per un altre costat, Bregolat va
destacar la intensitat dels contactes
governamentals entre Espanya i An-
dorra i va encoratjar els empresaris
del país a establir contactes amb el
mercat asiàtic tal com va fer la mi-
nistra d’Afers Exteriors, Meritxell
Mateu, perquè, «es poden fer molta
mena de negocis», entre d’altres. H

més control CARTA SOCIAL EUROPEA I OBRES A LA CG2

< El conseller socialdemòcrata i
parlamentari del Consell d’Europa
Vicenç Alay va preguntar a la
ministra d’Exteriors, Meritxell
Mateu, sobre els informes
referents a l’aplicació de la Carta
Social Europea que el Principat
hauria d’haver tramès a
l’organisme internacional, però
que encara no han arribat a
Estrasburg. Mateu va respondre
que l’informe sobre el treball, la
formació i la igualtat

d’oportunitats que hauria d’haver
arribat al Consell d’Europa l’any
passat, ha farà a final d’aquest mes,
mentre que el referent al Benestar i
la Salut, que hauria d’arribar el 31
d’octubre, ho farà a final d’any.
Segons Alay, els responsables de
l’organització internacional van
manifestar la seva preocupació
pels retards.

< La sessió de control es va tancar
amb una pregunta del conseller

socialdemòcrata Josep Dallerès
referent a les obres de millora de
la CG2 entre la Bartra i Ràdio
Andorra. Dallerès volia saber per
què no s’incloïa una galeria de
serveis en aquests treballs i el
ministre d’Ordenament, Xavier
Jordana, va respondre
argumentant que seria una
galeria, de moment, no
connectada a cap altra i, per tant,
«morta», i amb un sobrecost de
400.000 euros.

33 Bartumeu, abans d’entrar a la sessió de control.


